
Léto nejen hřejivé
Léto je doba odpočinku, relaxace, uvolnění, pohody. O tomto všem by 
měly být právě tyto Zvolské noviny. Mne však v době letních prázdnin 
několik věcí nečekaně zklamalo. 
Ještě před prázdninami, ve volný den fotbalového mistrovství Evropy, se 
nám na pondělní večerní debatu podařilo dostat tři výrazné osobnosti. Do 
Zvole přijeli bývalý asistent reprezentačního trenéra Miroslav Beránek, 
fotbalový internacionál a hvězda mistrovství Evropy z roku 1976 František 
Veselý a režisér letošních sportovních studií fotbalového EURA Vojtěch 
Nouzák. Při přípravě židlí a laviček jsem byl notně krocen co se týče 
množství příchozích. Ale pouhých 11 lidí byl pro mě šok a malý organizační 
kolaps – podobný tomu sportovnímu v souboji s Tureckem. Navíc z toho 
pouze 4 byli z fotbalového Sokola. Asi mělo ve Zvoli o fotbal zájem málo 
lidí… (a že se daly slyšet věci…) Na podzim by měl přijet astronom Jiří 
Grygar, tak nevím kolik Zvoláků se občas podívá na hvězdy.
Mnoho měsíců nás trápil zvýšený počet vloupaček. Projekt, který jsem 
ve spolupráci s vybranou bezpečnostní agenturou připravil, byl myslím 
poměrně dost lákavý a zajímavý. Nechat si například domů zdarma 
nainstalovat zabezpečovačku a upsat se na placení paušálu není tak špatné. 
Avizoval jsem, že pro zřízení stanice agentury ve Zvoli je potřeba cca 150 
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Blízko kolem data založení místního Sokola (to bylo před 85 roky)se u nás 
letos hrál hodně vydařený fotbalový turnaj žáků. Dal zavzpomínat na kdysi 
populární soutěže, v nichž slavily úspěchy i naše barvy.To proto, že se sešly 
oblíbené kluby, hrálo se pohledně a se zápalem; konec konců naši hráči tu 
nedopadli nijak zle. Právě naopak. Přemožitele našli jen v celkovém vítězi.

Starostův pohár si vystavují v Jílovém
Ozdobou VIII.ročníku fotbalového turnaje, hraného už podruhé o Putovní 
pohár starosty obce Zvole, byl finálový duel. Jílové hrálo s Unionem Vršovice 

1870. Na obou stranách starší žáci, vyspělí 
a odhodlaní vyhrát. Konečný výsledek 
zněl 1:1, a tak přišly ke slovu penalty. 
Vyhrálo je Jílové 2:1 a putovní pohár si 
vystavuje ve svých vitrínách. (V jeho dresu 
hrál – a dobře – Zdeněk Eisenreich, vnuk 
našeho bývalého hráče.)
O třetí místo hráli naši s Jenčí. Byli lepší 
a přehráli soupeře 2:0. O poslední dvě 
příčky hráli mrňousové. Ano, Slavoj 
Vyšehrad i SK Střešovice 1911 shodně 
vysílají do turnaje mladší žáky (Slavoj 
vyhrává 3:1) a je to v duelech s o tři roky 
staršími znát. 
Individuální ocenění? Nejlepším střelcem 
byl náš útočník Tomáš Krausko a nejlepším 
brankářem jílovský Tomáš Havelka, leč 

zájemců nejen ze Zvole, ale i z okolních obcí s předpokladem, že agenturu 
stáhnu o pár desítek čísel dolů. Výsledkem je 29 přihlášených zájemců. 
Taky rána. Na počet vloupání a apelů, ať se pokusíme něco vymyslet, to je 
dost málo. A to jsem měl předběžné přísliby několika lidí, že jsou ve svém 
okolí schopni sehnat kolem deseti dalších zájemců. Další náraz na zeď.
V dubnu několik desítek ochotných lidí strávilo v našem obecním lese 
půl dne a vytahalo ven mnoho desítek pytlů s nepořádkem, který do lesa 
nepatří. Duše měla radost, srdíčko hřálo. Tři měsíce poté ale v lese zase 
vidím odhozené plastové lahve, obaly od oplatek, igelitové tašky. PROČ? 
To mi asi nikdo nedokáže vysvětlit. Často jezdím na hory a vždy jsem 
byl veden k tomu, že pokud jsem schopen si přinést zabalené jídlo nebo 
pití, pak nemohu mít problém si odnést pouhý obal. Proč pak někdo ten 
problém má??? Proč je velký problém dopít colu a prázdnou plastovou 
láhev si zase odnést a vyhodit do kontejneru?
Úmyslně jsem zmínil kontejner, protože i když zvyšujeme počet kontejnerů 
pro tříděný odpad a zkracujeme četnost svozů, mnozí lidé nejsou schopni 
pochopit, že kontejner je v obci od toho, aby se odpad dával do něj a ne 
vedle nebo poblíž. Kontejner je plný, tak si odpad odnesu a počkám, až 
bude volno. Nebo to nezní logicky?
Těší mne pohled na dva krásné a naplněné rybníky na návsi. Kéž by byly 
plné vzájemné úcty, tolerance a uvědomění si, že budeme bydlet v takovém 
prostředí, jaké si ho sami uděláme a jak si ho budeme udržovat.

Marcel Pudich

Náš žákovský tým, na který se bude vzpomínat. Po turnaji se rozchází, 
protože základ bude věkově patřit k dorostencům. Zůstane po něm období, 
které patřilo k renesanci žákovského fotbalu ve Zvoli. Takových výsledků, 
jako za posledních pět let, ještě žádná generace v této kategorii nedosáhla.

Trofeje současné i historické

Ředitel turnaje Karel Suk 
a starosta Ing. Marcel 
Pudich s trofejí pro vítěze 
turnaje v roce 2008

hrála tu určitou roli i diplomacie. Náš brankář Honza Pudich (v jednom zápase 
nechytal) nedostal jediný gól v soutěži, ale pořadatelé zjevně nechtěli dát obě 
ocenění našim (rozuměj pořádajícím) hráčům. Střelci góly upřít nemohli, toho 
ponechali, a tak vyhlásili nejlepším brankářem hrdinu finálového penaltového 
rozstřelu místo gólmana s úplně čistým kontem.
Co ještě k turnaji říct? Trojice nesoucí veškerou tíhu programu (Karel 
Suk, Václav Jež, Jiří Volánek) zaslouží absolutorium, a je dobře, že bylo 
vysloveno hned oběma čelnými představiteli naší obce (starostou ing. 
Pudichem i jeho zástupcem ing. Stoklasou). Laťka úrovně je opravdu 
v úctyhodné výšce a skutečně snese srovnání i s Prahou.

(Pokračování na str. 10)



2 Zvolské noviny

Z letních zasedání Rady obce Zvole 

ZPRÁVY Z OBCE
Usnesení ze zasedání 
Zastupitelstva obce Zvole 
konaného dne 25.6.2008
Zastupitelstvo obce Zvole schvaluje:
1)  Závěrečný účet obce Zvole za rok 2007 a zprávu o výsledku 

hospodaření obce za rok 2007 bez výhrad.
2 Rozpočtové změny č. 1/2008. 
3) Přidělení finančních prostředků zájmovým organizacím ve výši:
 – Sokol Zvole 50 000,– Kč
 – SK Zvole 10 000,– Kč
 – Dráčata Zvole 9 000,– Kč
 – ČZS Černíky 2 500,– Kč
4) Prodej pozemků:
 k.ú. Zvole u Prahy zapsané na LV 10001
 parc.č.st. 217 o výměře 40 m2

 st. 356 o výměře 26 m2

 k.ú. Vrané nad Vltavou zapsané na LV 1290
 parc. č. 793/16 o výměře 102 m2

 parc. č. 793/2 o výměře 191 m2

 st. 1262 o výměře 46 m2

 parc.č. 793/3 o výměře 168 m2

 st. 1263 o výměře 32 m2

 parc.č. 793/5 o výměře 220 m2

 st. 1222 o výměře 48 m2

 parc.č. 793/6 o výměře 291 m2

 parc.č. 793/9 o výměře 295 m2

 parc.č. 793/10 o výměře 315 m2

 st. 1277 o výměře 84 m2

 parc.č. 793/11 o výměře 359 m2 
 st. 1276 o výměře 36 m2 
 st. 1106 o výměře 22 m2 
 Vše za cenu 500,– Kč à m2.
5/  Smlouvu o vodojemech mezi obcemi Zvole, Vrané nad Vltavou 

a Březová –Oleško.
Zastupitelstvo obce Zvole neschvaluje:
Žádost, kterou předložili manželé Vendelín a Marie Hájkovi, Březovská 78, 
Zvole o vydržení pozemků: 
 – část parcely P.K. 503/1 o výměře 141 m2

 – část parcely P.K. 503/1 o výměře 195 m2

 – část parcely P.K. 554/1 o výměře 12 m2 
Zastupitelstvo obce Zvole pověřuje místostarostu obce Ing. Miroslava 
Stoklasu jednáním se zastupiteli obce Březová–Oleško o bezplatném 
převodu ulice Černická parc.č. 657 k.ú. do majetku obce Zvole 
(příprava darovací smlouvy). 
Zastupitelstvo obce Zvole pověřuje místostarostu obce Ing. Miroslava 
Stoklasu jednáním se zastupiteli obce Vrané nad Vltavou o darování 
cesty parc.č. 793/1 a 793/18 k.ú. Vrané nad Vltavou z majetku obce 
Zvole do majetku obce Vrané nad Vltavou.
Za návrhovou komisi: Hana Šiplerová, v.r.,
Ing. Miroslav Stoklasa, v.r. Ing. Marcel Pudich, v.r., starosta obce

  Rada obce schválila postupně na dvou zasedáních dvě Smlouvy 
o dílo na opravu povrchů chodníků u ulice Hlavní

  Rada obce pověřila starostu obce zadat k vypracování návrhy 
na heraldické znaky Zvole – erb a vlajku. Návrhy pak budou 
předloženy Zastupitelstvu obce ke schválení

  Radní řešili s nájemcem lesů stav lesních komunikací a domluvili 
se na nápravě vybraných úseků

  Rada obce vyhodnotila akci zaměřenou na zvýšení bezpečnosti ve 
Zvoli a zájem občanů byl hluboko pod očekáváním

Kompletní zápisy ze všech zasedání Rady obce a Zastupitelstva obce najdete 
na www.zvole.info

Zápis ze zasedání osadního výboru v Černíkách

13. srpna 2008 se uskutečnilo společné jednání osadního výboru Černíky 
s místostarostou Zvole Mirkem Stoklasou a členem stavební komise 
Lubošem Dudou. Jednání bylo zaměřeno zejména na stav opravené 
Černické ulice a další problémy v Černíkách.
Zúčastnění: pí. Hrubá, p. Lešetický, p.Toman,p. Hrubý, p.Lerner, 
p.Böhm

  Osadní výbor seznámil hosty s nedostatky provedené rekonstrukce 
a vyžádal si otevření reklamačního řízení. Bylo přislíbeno.

  Osadní výbor požádal o pomoc při řešení problému, kdy není vše 
uvedeno do původního stavu po instalaci nových stožárů, jak 
telefonních tak elektrických. 

 Bylo přislíbeno.
  Bylo požádáno o zvýšení počtu kontejnerů na plasty před zahrádkářskou 
parcelou. Stane se tak po rozšíření kontejnerového stání ZO ČZS 
Černíky .

  Místostarosta byl požádán o vyhlášení výzvy občanům Černík 
a rekreantům, aby neprodleně odstranili neoprávněné zábory 
obecních pozemků, zejména podél cest (patníky, kameny, keře a to 
včetně těch,které přesahují ze soukromých pozemků na obecní). Tato 
akce se uskuteční ve třech etapách: ústní výzva, úřední výzva a pak 
odstranění závad obecními zaměstnanci s pozdějším vymáháním 
nákladů.

  Byl vznesen požadavek na doplnění dopravního značení v Černíkách. 
Rozsah doplnění bude upřesněn na základě podkladů, které připraví 
pan Toman.

  Místostarostou byla přislíbena pomoc při provizorní opravě Krajní 
ulice asfaltovým obrusem. Za tímto účelem bude vedeno jednání 
o možnosti dočasného uskladnění tohoto materiálu (bývalý vepřín). 
  Asfaltový obrus se pokusí obstarat pan Lešetický – zdarma.
  Zahrádkáři podají žádost OÚ o spolufinancování nutných úprav 
zařízení na zahrádkářské parcele. Návrh za zahrádkáře předloží 
p.Michálek.
  Místostarosta M.Stoklasa přislíbil geometrické zaměření hranic ulice 
V Rokli. Důvodem je vyrovnání majetkoprávních vztahů a tím možnost 
pokračovat v opravě komunikace. 

V Černíkách 13.8.2008
Zapsala: Jarka Hrubá

Nově hodiny pro veřejnost na poště
Snažili jsme se vyjít vstříc požadavkům o prodloužení otevíracích hodin na 
poště. Po několikatýdením dopisování se podařilo prodloužit alespoň jednou 
týdně návštěvní hodiny o jednu hodinu, a to každé pondělí. Oplátkou je 
zkrácení o jednu hodinu ve čtvrtek. Zvolskou poštu tedy můžete navštívit:

Pondělí   8:00 – 11:00 a 13:00 – 18:00
Úterý  8:00 – 11:00 a 13:00 – 17:00
Středa  8:00 – 11:00 a 13:00 – 17:00
Čtvrtek   8:00 – 11:00 a 13:00 – 16:00
Pátek  8:00 – 11:00 a 13:00 – 17:00

Snad tím vytrhneme z paty trn alespoň části Zvoláků.
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…. a dělo se toho víc než obvykle. Silnice, chodníky, automatická 
tlaková stanice a na závěr uvedení ČOV do trvalého provozu. Všechno 
to byly připravené a do konce dotažené akce s významným dopadem 
na život v obci. 

Silnice
Není cesta jako cesta, některá je obecní, některá soukromá. A podle toho se 
staví i platí. Ulice Černická v Černíkách je ten první případ. Požádali jsme 
o nabídku na její opravu čtyři firmy a měli z čeho vybírat. V součinnosti 
s osadním výborem, za pomoci stavební komise a odborníka na výstavbu 
silnic Ing. Kopřivy (tímto mu ještě jednou děkuji za jeho čas a vědomosti) 
byla radou obce vybrána firma Vialit Soběslav, s. r.o. Za slušné peníze 
(450.000 Kč) vznikl povrch silnice odpovídající potřebám oblasti 
s předpokladem dostatečné životnosti při slušném zacházení. Stínem 
na celé akci byl nesouhlas majitele pozemku sousedícího s opravovanou 
komunikací. Tvrdí, že cesta leží částečně na jeho poli s tím, že si nepřeje, 
aby tato část byla vyasfaltovaná. Tuto skutečnost nám sdělil v předvečer 
zahájení prací a tím nám znemožnil dokončit opravu podle plánu.
Ta druhá cesta je pro mě spíše velké překvapení. Musím ještě dnes 
smeknout před lidmi okolo paní Mařákové a pana Sobotoviče. Celá 
oblast „Gold Sfinx“ se svými ulicemi Družstevní a Kolmou musela být 
černou můrou pro všechny, včetně našich předchůdců na úřadě (možná 
si to tak nebrali). Jedna ulice – Družstevní, téměř nesjízdná, a ta druhá 
– Kolmá se závorou uprostřed. To vše se soukromým majitelem bez 
možnosti investování ze strany obce. Pro zvýšení důvěryhodnosti celého 
dění okolo cesty přistoupila rada obce k podepsání smlouvy o smlouvě 
budoucí o převzetí komunikací v této části obce. Byly sdruženy finanční 
prostředky jednotlivých občanů oblasti, stavební komise stanovila 
technické požadavky na povrch a rozměry komunikace. A mohlo se 
začít stavět a stavělo se. Dokonce se nechali strhnout další a u stavební 
firmy objednali opravu velké části ulice Rovné. Na celém díle se finančně 
podílela i obec a to příspěvkem 100.000 Kč, který umožnil dokončení 
cesty v požadované šíři. 

Chodníky
Snad každé zastupitelstvo mělo ve svém programu budování chodníků. 
Svědčí o tom větší či menší hromady projektové dokumentace, větší čí 
menší účty za vyřizování povolení a zajišťování potřebných vyjádření 
(bez jakýchkoli výsledků). Ale zatím skutek utek bez jediného metru 
chodníku. Rada obce rozhodla, že tato praxe je dále neúnosná a je 
třeba chodníků. První etapa, chodník od školy ke hřišti byl svěřen 
do výstavby firmě J.L.T., s.r.o. z Jesenice, a to na základě zkušeností 
s jejich odvedenou prací (chodníky v Ohrobci a Jílovém) a nabídky, ve 
které stavební komise posuzovala jednotkové ceny s cenou obvyklou. 
Rychlost, s jakou bylo dílo dokončeno, překvapila a bylo rozhodnuto bez 
delší prodlevy pokračovat směrem na Vrané až k příčnému prahu. Tím 
výstavba chodníků pro letošní rok skončí. Pokračování okolo rybníků 
brání záměr firmy Telefonica O2 uložit telekomunikační kabel (doposud 
nezískala souhlasy všech majitelů pozemků, do kterých bude kabel 
uložen). Chodník z druhé strany rybníků je závislý na rozhodnutí, jak 
vyřešit vjezd autobusů do návsi. Toto rozhodnutí zatím nepadlo.

Automatická tlaková stanice
Provozovatel, 1.Sčv, spustil ATS v polovině srpna. Nahradili jsme 
původní, zcela nefunkční zařízení čerpadlem s plynulou regulací 
v závislosti na množství odebírané vody (regulace udržuje konstantní 

Stavební léto 2008

tlak za čerpadlem). Celému řešení předcházelo podepsání smlouvy 
mezi námi a našimi sousedy na vodovodu (Březová – Oleško a Vrané 
nad Vltavou) o společném financování. Na každou obec připadnou 
náklady přibližně 100.000 Kč. Tlaková stanice by měla zajistit dostatečné 
množství vody hlavně v oblasti Nové Zvole. Není to však řešením 
do budoucna. Další rozvoj obce si vyžádá vybudování akumulačních 
vodojemů či jiné technické řešení. 

ČOV – uvedení do trvalého provozu 
 S prázdninami končí i zkušební provoz naší nové čističky odpadních 
vod. Již déle než měsíc pracujeme v součinnosti s provozovatelem 
kanalizace VHS Benešov na vyhodnocení prvního roku a připravujeme 
přechod na uvedení ČOV do trvalého provozu. 19. 8. se uskutečnilo ústní 
jednání na ČOV za přítomnosti provozovatele, zástupce obce, Odboru 
životního prostředí Městského úřadu Černošice a Inspekce životního 
prostředí. Celé řízení dopadlo k velké spokojenosti všech zúčastněných, 
i když výsledky ročního zkušebního provozu ukázaly na jeden velký 
nedostatek naší stokové sítě – v deštném období výrazné navýšení nátoku 
na čističku. Stále stejný a opakovaně kritizovaný problém s vypouštěním 
dešťové vody do kanalizace. Průměrně, v bezdeštném období, je čistička 
zatížena na 65%, což je okolo 350m3 vypuštěné vyčištěné vody za den 
(to odpovídá i počtu obyvatel). V případě deště je však čistička přetížena 
a ve zkušebním roce jsme vypustili 95% z povoleného maximálního 
množství vyčištěné vody. Každé překročení této hranice hrozí sankcemi 
ze strany inspekce životního prostředí. Znovu si musím připomenou 
nepochopitelnou snahu našich předchůdců maximálně uvolnit výstavbu 
bez jakéhokoli ohledu na infrastrukturu obce. 

Naše plány do budoucna
Na podzim opravíme nejbolavější místa našich cest a dostavíme 
chodník směr Vrané. V příštím roce máme v plánu řešení chodníků 
směr Ohrobec a směr hřbitov. V případě dostatečných finančních 
prostředků také chodník mezi starou a novou Zvolí spolu s veřejným 
osvětlením. A na program přijde také změna územního plánu. 
Důvody jsou tři – rozšíření hřbitova, vybudování točny pro autobusy 
a změna cípu lesa u ulice Březovské ze smíšené zóny pro bydlení 
nízkopodlažního venkovského typu zpět do veřejné zeleně.

Mirek Stoklasa
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PETR BENDL: „DOJÍT SI NA POŠTU? TO NEMÁM ŠANCI.“
Petr Bendl (ODS), je hejtmanem Středočeského kraje . S jakými 
vizemi, programem bude v říjnu obhajovat opět svou pozici 
v podzimních volbách? Je pro něj David Rath silným konkurentem? 
Kdy se projedeme po upravených silnicích a cyklostezkách? Nejen na 
tyto otázky odpovídal hejtman Bendl čtenářům Zvolských novin.

Když se ohlédnete zpět, pane hejtmane, jak hodnotíte spolupráci 
s jednotlivými obcemi?
Podařilo se nám /ODS/ v minulém období spojit se s menšími stranami 
a pokud mohu dnes s odstupem času hodnotit, spolupráce s nimi byla 
velmi dobrá. A to i s některými komunisty a sociálními demokraty. Způsob 
jednání a hledání konsensu je, podle mého názoru, hlavně v lidech, ne 
ve stranách. Pokud jsme se drželi věcných témat a situaci nepolitizovali, 
tak „středočeské mužstvo“ táhlo za jeden provaz. Myslím si, že je to na 
některých místech v kraji znát.
Pojďme k některým konkrétním tématům, které ale ještě trápí lidi. Stav 
silnic není příliš dobrý, jak budete postupovat s jejich opravami?
Víte, desítky let se do stavu silnic příliš neinvestovalo, byly dlouhou dobu 
zanedbávány. Současně s tím nám enormně narůstá na silnicích počet aut 
– jak osobních, tak nákladních. Silnice nebyly postaveny tak, aby zvládaly 
takovou zátěž. Je to složitá situace. Jde o obrovské peníze a když pak sedíte 
nad jasně daným rozpočtem, zjistíte, že musíte investovat nejen do silnic, 
ale také do škol, nemocnic, galerií, apod. Není tedy možné investovat 
všechny peníze jen do jednoho projektu. Také je potřeba přidat více peněz 
malým a menším obcím, které nemůžou ze svých rozpočtů pokrýt všechny 
aktivity. V tu chvíli je třeba jít cestou kompromisu.
My máme 8600 km silnic a 1824 mostů, což je velká finančí zátěž, 
kterou nejsme schopni bez pomoci jiných organizací zvládnout. Věříme, 
že se nám letos podaří zlepšit dopravní infrastrukturu, na kterou jsme si 
půjčili 4 mld. Kč. Sami dáváme na obnovu silnic cca 1,5 mld.Kč. Jsme 
největším krajem v Česku a tím pádem také nejpostiženějším, co se týká 
zátěže komunikací.
V minulosti tady bývalá vláda /ČSSD/ zavedla na dálnicích elektronické 
mýtné, které způsobuje, že nákladní auta sjíždějí z dálnic, aby dopravci 
ušetřili na poplatcích. Tím pádem se silnice ještě víc devastují.
Na většině silnic nejsou vyznačeny bílé dělící pruhy, zebry, které 
by měly sloužit hlavně pro přehlednost a bezpečnost. Počet nehod 
rapidně roste, auta se nevejdou na silnici spolu s cyklisty. I tady 
hrozí nebezpečí kolize.
Jasně, to je pravda. Co se bezpečnosti týká, děláme mnoho projektů, 
například Bezpečně do školy, kde s námi spolupracují obce, policisté, 
školy, rodiče dětí, kteří nás upozorňují na nebezpečná místa. Dělící pruhy 
na silnicích jsou opět jednou z položek, kde je potřeba volit priority, jestli 
opravit nejprve díry na silnicích nebo namalovat bílé pruhy . 
Jet ve večerních hodinách za Prahu, po neosvětlené silnici 
s nevyznačenými krajnicemi, kde potkáváte cyklisty, je pro obě 
strany celkem slušná dávka adrenalinu...
Věřím, že do budoucna se bude kvalita nejen silnic, ale také cyklostezek 
zlepšovat. Je to nutnost, protože lidé, kteří jezdí na kole za odpočinkem 
i za prací, je využívají v daleko větší míře, než dříve.
Máte tedy v plánu vybudovat síť cyklostezek tak, aby vedly odněkud 
někam?
Tady to není jen otázkou peněz. Na vybudování cyklostezek v regionálních 
operačních programech a bruselských fondech peníze existují. Je potřeba, 
aby se starostové obcí dali dohromady a projednali, kudy a za jakých 
podmínek povede cyklostezka. Je to také otázkou dohody s majiteli 
pozemků, je potřeba řada dokumentací, což není vždy jednoduché.
Na začátku léta jsme vydali „Turistický a cyklistický atlas Středočeského 
kraje“. Podařilo se nám získat evropské peníze na propagační materiál, který 
kraji dlouho chyběl. V informačních centrech a postupně i ubytovacích 

zařízeních po celém kraji si budou moci turisté v přehledných mapách 
najít trasy svých výletů.
Mohly by kruhové objezdy vyřešit část problémů nejen finančních, 
ale také bezpečnostních?
To se zase pohybujeme v řádech milionů korun. Ne všude je pro ně 
dostatek prostoru, i když je dopravní statistikou prokázáno, že je zde 
nejméně dopravních nehod a provozně jsou mnohem levnější než 
semafory atd. Kraj nemůže sám o sobě rozhodnout, že udělá kruhový 
objezd. Mluví a zasahuje do toho mnoho dalších institucí – Policie ČR, 
Správa údržby silnic a dálnic, stavební úřady, obce, majitelé pozemků. 
Domluva je díky legislativě plné povinností a předpisů velmi složitá.
Pokud tedy peníze nejsou a je potřeba šetřit, proč například 
neuklízet po zimě štěrk z místních komunikací a neuchovat ho 
na určeném místě na další rok?
On i jeho úklid a shromáždění něco stojí. Nicméně udržovat silnice čisté 
by Správa a údržba silnic měla, na to finančí prostředky mají. Tady hodně 
záleží na tom, jestli je to obecní nebo krajská komunikace. 
Vy máte možnost pro naši obec uvolnit nějaké peníze například 
na vybudování chodníků, opravu místních komunikací?
Každá obec má možnost zažádat o poskytnutí financí. Lidé ale často 
netuší, že silnici, která je ve špatném stavu, zatím opravovat nechceme, 
protože víme, že obec začne příští rok s opravou kanalizace, plynovodu 
či vodovodu. My bychom ji opravili, oni ji rozkopou a lidi si budou 
myslet, že jsme pitomci, kteří rozvrtají silnici. V řadě obcí bohužel není 
dokončena kompletní infrastruktura, proto čekáme, až je obce dobudují, 
abychom mohli udělat definitviní povrch silnic. Jinak jsou to vyhozené 
peníze. Lidé si mi často stěžují, že nekontroluji, jak se s penězi zachází, 
ale já nejsem nadřízený starostů, jsem jejich partnerem. Nadřízeným je 
krajský úřad, nikoliv hejtman.
Středočeši také trpěli tím, že díky daňovému přerozdělování teklo hodně 
peněz do Prahy a obce tím pádem neměly na kofinancování infrastruktury. 
Proto tedy je na jedné z nejhorších úrovní v Česku.
Když hovoříte o Praze – usilujete spolu s primátorem Pavlem 
Bémem o podíl z výnosu prodeje pražského letiště. Peníze chcete 
rozdělit mezi město a kraj.
My jsme společně s Prahou přesvědčení, že máme nárok na část akcií, 
či finanční podíl z výnosu, který bychom mohli vložit do infrastruktury 
v kraji a v Praze. Já věřím, že pan premiér Topolánek, který mi na to dal 
ruku, své slovo dodrží.
Hovořil jste o přerozdělování daní. Je možná změna tohoto 
systému? Peníze, které lidé vydělají, odchází do celkového státního 
rozpočtu místo obcím, které by si část vybraných peněz nechaly 
a zbytek posílaly na kraj, jak se to děje ve Švýcarsku. 
Obec dostává finanční prostředky z různých zdrojů. Největší a nejpravidelnější 
z nich je příjem tzv. „na obyvatele“, pokud je trvale přihlášen v obci. Obec 
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Že nevíte, kde to je? Na levém kraji obrázku probíhá po terénu silnice 
Cholupice–Točná. Stavba připravuje podjezdové křížení ve směru Komořany–
Vestec, podobné se vybuduje se čtvrtročním zpožděním křížení silnice 
Písnice–Dolní Břežany s tímto směrem. A proč je ve směru Komořany–vestec 
podjezd? Podle pravidla Dopravních inspektorátů Policie ČR silnice, která 
bude podle výpočtů více zatížená a tudíž hlučnější, musí dolů do podjezdu.

dostává na jednoho přihlášeného cca 7.000 Kč/1 rok. Starosta nemůže 
inkasovat peníze na ty, kteří nejsou v obci přihlášeni, proto sami stále zápasí 
s jejich nedostatkem. Nechuť ke změně bydliště může zapříčinit také jistá 
byrokracie ze strany finačního úřadu. Nevím, v čem je přesně problém.
Lidi, asi nejen u nás ve Zvoli, trápí otevírací doba pošty.
Řeknu Vám, že to je úřad, který trápí i mě samotného. Když si mám něco 
vyzvednout na poště osobně, jsem díky mojí pracovní době absolutně bez 
šance. Odcházím z domova v půl sedmé ráno a vracím se kolem osmé 
večer. Také o víkendech bývám často na cestách. Navštívit poštu je nejen 
pro mě obrovský problém. Dopisy mi vyzvedávají rodiče, a to ne vždy, 
protože potřebují moji plnou moc. Kdyby nám pošty vyšly vstříc s delší 
otevírací dobou, dalšími službami, chtěli by být zase dražší. Někdy už je 
levnější poslat poštu messengerem.
S jakou vizí, plány, jdete, pane Bendle, do nastávajících voleb 
a pokud je vyhrajete, na co se můžeme těšit?
Byl bych rád, kdyby se postupně zlepšila kvalita života obyvatel. Je potřeba 
zajistit důstojné stáří lidem v domovech důchodců. Také chceme pomoci 
mladým rodinám. Byli bychom rádi, kdyby tam, kde je málo dětí, nezavírali 
MŠ a školy a naopak tam, kde je dětí hodně, aby se zvedaly kapacity škol 
a aby se budovali nové MŠ. Mladí lidé, kteří dojíždí do práce, musí mít 
o své děti postaráno.
Rád bych zřídil například v Poděbradech vysokou hotelovou školu, bohužel 
pan ministr Liška mě dosud nepřijal.
Také bych chtěl úzce spolupracovat s obcemi v hledání priorit. Každý 
starosta je pro nás partnerem, který zná nejlépe problémy lidí a své obce. 
Tady je důležitá vzájemná komunikace. Rádi bychom, aby se řada aktivit 
– nejen sportovních, ale i kulturních a dalších financovala nejen z našich 
rozpočtů, ale také z grantů. 

Velkým tématem je a bude zdravotnictví. Letos máme schváleny plány 
rozvoje nemocnic. Rádi bychom investovail cca 2 mld. Kč do modernizace 
oblastních nemocnic, záchranného systému, jako se to povedlo například 
v Berouně, Hořovicích nebo v nemocnici Na Pleši. Privátní nemocnice 
určitě budoucnost mají.
Jaký je Váš názor na privatizaci nemocnic?
Jsem pro to, aby celé zdravotnictví mělo tři hlavní pilíře. Malé privátní 
nemocnice a praxe, dále velké krajské a profesionální zdravotní ústavy 
a kvalitně vybavená záchranná služba.Také nám pomáhají v Praze velké 
státní nemocnice. Je potřeba, aby lidé měli možnost výběru.
Na post hejtmana letos také kandiduje David Rath, cítíte v něm 
silného konkurenta?
Víte, volby nejsou souboj Bendl–Rath. Chci hledat optimální řešení, 
kompromisy. Nikdo z nás nemá patent na rozum, neumí vše vyřešit ze dne 
na den. Nicméně pro nás, jako pro ODS, bude největším soupeřem lidský 
problém. Ony ty osobní útoky, urážky nikdy ničemu a nikomu nepomohly. 
Jsou sice čtivé a zajímavé, aby bylo o čem mluvit, ale osobní útoky brání 
a jsou překážkou –na jakékoliv úrovni – pro hledání společných cest. Bojím 
se, že dojde ke zpolitizování práce krajských zastupitelstev, což je škoda 
a naprosto zbytečné. Přichází řada politiků, kteří mají blíž k parlamentní 
rétorice, což je špatně.
Děkuji, pane Bendle, přeji Vám hodně úspěchů.

Text: Alena Hájková, nezávislý redaktor
MF Dnes, Idnes, E15, Upraveno pro ZN, 25. 08. 2008

Obě tunelové trouby na výjezdu u letiště Točná

Pohled přes Vltavu k Radotínu z ústí čerstvě proraženého tunelu

Pokračování stavby silničního okruhu
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Aby oheň nebyl zlý pán, ale dobrý sluha
V minulém ročníku ZN byly uvedeny první články s tematikou „Co 
bychom měli vědět o požární ochraně“, „O požární bezpečnosti 
v topném období“ a „Máme v pořádku komíny?“ Pokračujeme 
v informacích a uvádíme další rady a pokyny v článcích „Topíme 
tuhými palivy“ a „Hoření, hašení, přenosné hasící přístroje“. 
Věříme, že řada z nás si vezme z pokynů poučení.

Topíme tuhými palivy
Všimneme–li si statistiky požárů, přijdeme na to, že stále velký podíl 
na požárech, především v domácnosti, mají topidla. Klasická kamna na 
uhlí jsou stále ještě využívána k topení či vaření, i když již po léta máme 
k dispozici jiné zdroje (plyn, elektřina).
Většina z nás starších logicky řekne, že na jejich obsluze nic není a umí je 
obsluhovat. Položme si otázku, zda s nimi zacházíme tak, aby se nestala 
nebezpečím pro náš majetek nebo náš život.
Velmi často je používají právě starší občané, kteří jsou v případě vzniku 
požáru proti ohni většinou bezmocní. Právě jednoduchost a technická 
nenáročnost kamen na tuhá paliva přímo svádí k podceňování pravidelné 
kontroly jejich technického stavu. Měli bychom věnovat pozornost 
především ustanovením, která jsou uvedena pro jejich bezpečný provoz 
v návodu k obsluze. Obvykle se závada objeví až na počátku topné sezóny, 
kdy už je na opravy pozdě. Velmi často potom spoléháme jen na štěstí, 
které je i v tomto případě velice pomíjivé. V návodu k obsluze je i správné 
umístění a bezpečná vzdálenost hořlavých materiálů od kamen. Zde bývá 
častou příčinou požárů nesprávné umístění nábytku u kamen. Požár nám 
pak může vzniknout všude tam, kde kamna obklopíme nábytkem, textiliemi, 
snadno hořlavými látkami nebo přímo zásobou uhlí či dřeva. Málokdo z nás 
se bude nazpaměť učit bezpečné vzdálenosti, ale je potřeba při zařizování 
bytu a instalaci topných těles používat a též respektovat zdravý rozum.
Velmi často mohou být příčinou požáru v bytě nebo na pracovišti oděvy, 
které se nad kamny či okolo nich suší.
Dalším nebezpečím kamen na tuhá paliva jsou žhavé uhlíky a popel, 
které mohou být též příčinou požáru, není–li pod topidlem nehořlavá 
podložka přesahující jeho rozměr.
Podložka musí přesahovat obrys topidla 30 cm na přední straně a 10 cm 
po ostatních stranách. To by mělo zabránit vypadlým uhlíkům a žhavému 
popelu v díle zkázy.
S provozem spotřebičů na tuhá paliva souvisí i skladování uhlí .Nebezpečí 
zde hrozí např. je–li uhlí uskladněno ve vysoké vrstvě a s velkým 
množstvím uhelného prachu – pak hrozí nebezpečí samovznícení. Při 
spalování může docházet k nedokonalému spalování a tím i k vývinu 
jedovatého a výbušného kysličníku uhelnatého.

Popel, zvláště žhavý, patří do nehořlavých a tedy kovových nádob. Ve 
sklepě s uhlím nám elektrická svítilna prokáže lepší službu proto, že je 
mnohem bezpečnější než otevřený oheň..
Nepodceňujme nebezpečí, která jsou spojena s topením. Právě 
dodržováním základních požadavků na bezpečný provoz topidel 
a opatrností pomůžete i k vašemu bezpožárovému provozu během 
topného období.

Hoření, hašení, přenosné hasící přístroje
Začátek bývá velice jednoduchý – třísky na podpal či jinou lehce 
zápalnou látku máme připraveny, uhlí máme k dispozici a už nám stačí 
přiložit hořící zápalku ke starým novinám. Za chvíli tančí v kamnech 
veselé červené plamínky a místností se rozlévá příjemné teplo. Posadíme 
se pohodlně do křesla, podíváme se co nám nabízí televize, ale do 
začátku programu, který nás nejvíce zajímá zbývá ještě několik minut 
a při pohledu na hořící kamna nás napadne otázka, co to vlastně hoření 
je a za jakých podmínek k němu dochází?
K odpovědi na tuto otázku bychom si měli vzít na pomoc učebnici 
chemie a zde určitě narazíme na tuto definici: hoření je fyzikálně–
chemická reakce, při které se hořlavá látka zahřátá na svoji zápalnou 
teplotu, slučuje s kyslíkem za silného vývoje tepla, světla a zplodin 
hoření.
Definice nám tedy napovídá, že k tomu, aby proces hoření mohl 
probíhat, potřebujeme tři důležité faktory. Prvním je hořlavá látka. 
Výběr v této oblasti je opravdu bohatý – můžeme vzít v úvahu všechna 
skupenství hmoty: pevné skupenství (na př. papír, kůra, piliny, dřevo), 
kapalné skupenství – to jsou hořlavé kapaliny – např. benzin, líh atd. 
plynné skupenství – různé druhy plynů – na topení, vaření, svařování. 
Dalším velice důležitým faktorem je kyslík – ten se vyskytuje všude kolem 
nás. Jako okysličovadlo mnohdy postačí kyslík vázaný v chemických 
sloučeninách. A jestliže se nám sejdou hořlavina s kyslíkem, což 
vzhledem k prostředí, ve kterém žijeme, je stav téměř neustálý, stačí 
přidat ještě zápalný zdroj a oheň je tu. Zápalným zdrojem nemusí být 
vždy jen otevřený oheň. Stejně dobrou službu nám prokáží a zapálí 
i žhnoucí uhlíky, jiskry např. od brusky či jiskření mezi kontakty vypínače 
nebo atmosférický výboj – blesk. Jestliže některou z těchto uvedených 
složek odstraníme či snížíme její působení, nemůže proces hoření 
probíhat. Z toho jasně vychází, že budeme–li někdy hasit, nebudeme 
dělat nic jiného. než zabraňovat přístupu vzduchu k hořící látce, či 
ochlazovat hořící látky nebo je zcela odstraňovat. Nezapomeneme např. 
vypnout neprodleně přívod plynu, pokrýt hořící materiály pěnou nebo 
třeba ochladit rozpálené dřevo vodou. Ke zdolávání malého požáru 
nám postačí běžné hasební prostředky, kterými můžeme jednoduše bez 
jakýchkoliv větších nároků na obsluhu úspěšně požár uhasit (tlumice, 
houně, ruční a džberové stříkačky, hadice napojená na vodovodní 
kohoutek apod.) Podstatně větší účinnost než tyto prostředky mají 
přenosné hasící přístroje. U těchto je však nutno pamatovat na omezené 
časové působení. Důležité je použít vždy vhodný typ – např. si pamatovat, 
že na hašení elektrického proudu nelze použít vodní či pěnové hasící 
přístroje. Každý přenosný hasící přístroj má na sobě umístěn návod 
k obsluze, kterým je nutno se při manipulaci s ním řídit.
Pokud tedy hasící přístroj použijeme – prázdný přístroj necháme co 
nejdříve naplnit v odborné firmě nebo jej nahradíme novým.
Přenosné hasící přístroje musí být pravidelně kontrolovány pracovníkem 
odborné firmy a musí být umístěny na vhodném místě tak, aby při hašení 
případného požáru mohly být dobrými pomocníky. On oheň v kamnech 
či oheň na střeše je jeden a tentýž a je pouze na nás, představí–li se jako 
dobrý sluha nebo zlý pán.

Jaroslav Kopecký
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V šachové sezóně září 2008 – červen 2009 nás čeká následující řada 
turnajů, soutěží a šachových akcí. Poprvé se sejdeme v klubovně v pátek 
5. září 2008.
1. Regionální žákovská liga
V následující sezóně se bude opět konat osm turnajů žákovské ligy. Do 
celkového umístění v regionální lize se započítává pět nejlepších výsledků. 
Liga je rozdělena na výkonnostní skupiny A a B. Naším společným cílem 
bude, aby se co nejvíce našich hráčů pravidelně účastnilo skupiny A. 
Rádi bychom též navázali na dobré výsledky z minulé sezóny, v níž se 
Veronika Holubová a Lukáš Boček stali přeborníky našeho regionu. Na 
těchto turnajích si děti mohou uhrát výkonnostní třídy.
Regionální žákovská liga regionu H1 Středočeského kraje umožňuje 
nejlepším dětem postoupit na Krajský přebor, a z něj případně na 
Mistrovství Čech.
2. Regionální přebor „A“
V této mistrovské soutěži hraje náš „A“ tým již třetí sezónu. Tým hrající 
na osmi šachovnicích je složen ze zkušených hráčů, kteří budou vhodně 
doplněni talentovanými dětmi. Od „áčka“ očekáváme získání dalších 
hráčských zkušeností a cílem je bezproblémové udržení se v přeboru.
3. Tradiční akce
12.9.08 v 17:00 – schůzka s rodiči o činnosti oddílu
Listopad 08 – uspořádáme jedno kolo RŽL v sokolovně ve Vraném
13.12.08 – Zvolský vánoční turnaj pro děti s vyhlášením nejlepších hráčů 
roku. – v případě kolize s RŽL termín konání 6.12.
Duben 09 – Zvolský velikonoční turnaj pro rodiny
25.4.09 – 2. ročník zvolského rapidu v sokolovně ve Vraném
19.6.09 – rozloučení se sezónou na zahradě MŠ
4. Zúčastníme se mistrovských soutěží
25.10. – 1.11. Mistrovství Čech jednotlivců – Seč – postoupili: Jaroslav 
Česánek, Lukáš Boček a děvčata
15.–17.11. Mistrovství Čech jednotlivců H8 a H10 – Tábor 
7.–14.3. Mistrovství ČR jednotlivců – Kouty nad Desnou
30.–31.5. Mistrovství ČR 6–ti členných družstev – Seč
5. Zúčastníme se ostatních turnajů
Zde jsou nejbližší – o ostatních budete informováni na webových 
stránkách oddílu.
13.9. – Zbraslavské trojice – Zbraslav
11.10 – Memoriál R. Suché–Dobiášové – Smíchov
20.11.08 – Turnaj všech generací k uctění památky Salo Flora 
– Smíchov
6. Tréninky

Pravidelné tréninky budou probíhat již 
tradičně v místnosti pod školkou.
Tréninky všech dětí bez rozdílu výkonnosti 
každý pátek od 15:00 – 17:00.
Tréninky dospělých a pokročilých juniorů 
každou neděli v období září, říjen od 19:00 
– 21:00, v období listopad až duben od 
18:00 – 20:00.
Tréninky pokročilých dětí v pondělí 
od 17:00 – 19:00 – jedná se o změně 
termínu.
Nově budou probíhat tréninky dětí bez 

rozdílu výkonnosti ve škole ve Vraném každé úterý 16:30 – 18:00.
7. Webové stránky
V polovině roku 2008 byly vytvořeny nové webové stránky, na kterých 
najdete veškeré informace o činnosti oddílu, termíny turnajů,… 
http://chessclub–medvedizvole.cz/ Jana Straková

Plán činnosti na sezónu 
2008–2009 

Šachový klub Medvědi Zvole

Mistrovství České republiky družstev mládeže 2008
Mistrovství šestičlenných družstev mládeže 2008 se 
uskutečnilo ve dnech 31. května a 1. června v Seči. Letošního 46. ročníku 
se poprvé zúčastnil i náš oddíl. Sestavili jsme družstvo, které hrálo 
v sestavě: Jaroslav Česánek, Martin Jungmann, Ondřej Máslo, Matěj 
Florián, Veronika Holubová a Ondřej Saska. Naši sbírali zkušenosti a po 
devíti kolech obsadili celkové 41. místo z 53 týmů.

Finále krajského přeboru mládeže jednotlivců 2007–2008 
Ve dnech 21.–22.6.2008 se v Sedlčanech 
uskutečnilo za účasti 129 hráčů finále 
krajského přeboru mládeže jednotlivců. 
Do tohoto finále postupovali nejlepší 
účastníci všech kol regionální žákovské 
ligy našeho regionu H1.
Z našeho klubu jsme měli ve finále početné 
zastoupení: v kategorii do 10 let Ondřeje 
Sasku, v kategorii do 12 let Lukáše Bočka, 
Ondřeje Másla, Matěje Floriána, Veroniku 
Holubovou, Michaelu Tyllerovou, Kristýnu 
Matouškovou a v kategorii do 14 let 
Jaroslava Česánka a Terezu Vosáhlovou.
Děti bojovaly statečně po oba dny. Nejlépe skončil Jaroslav Česánek na 
5. místě, Lukáš Boček na 7. místě a Ondřej Máslo skončil na 9. místě. 
Postup na mistrovství Čech 2008 si vybojovali Jaroslav Česánek, Lukáš 
Boček a všechna děvčata – Veronika Holubová, Michaela Tyllerová, 
Kristýna Matoušková a Tereza Vosáhlová. Ondřej Máslo je prvním 
náhradníkem.

Škoda OPEN – rapid 
(Pozn.: rapid šachy je hra zrychleným tempem – hráč má na sehrání partie 
partie omezený časový limit.)
V sobotu 2. srpna se v Mladé Boleslavi uskutečnil turnaj v rapid šachu 
Škoda OPEN. Z našeho klubu se jej zúčastnili tři hráči: Robert Máslo, 
Ondra Máslo a Lukáš Boček, jel s nimi i Vojta Straka, který však již hraje 
za SK OAZA Praha.
Turnaj se konal jako součást mezinárodního turnaje OPEN Mladá 
Boleslav, který zde v těchto dnech probíhal. Akce se uskutečnila 
v příjemných prostorách tamějšího Domu kultury. Samotná hra začala 
ve čtyři hodiny odpoledne. Hrálo se švýcarským systémem na devět kol 
s hracím tempem 2 x 15 minut. Přihlášených hráčů bylo 29, i přesto 
byl turnaj skvěle obsazen. Jako hlavní favority bych uvedl první trojici 
nasazených – IM Štěpán Žilka [Elo 2460],IM Sebastian Plischki [2402] 
a Vojtěch Plát [2381] , ale i dále bylo startovní pole plné skvělých 
šachistů.
Z naší výpravy byl nejlépe nasazený Vojta Straka – 12., pro ostatní 
turnaj znamenal získávání zkušeností v partiích se silnými hráči. Soutěž 
probíhala svižným tempem a bezproblémově, přesto se hrálo až do půl 
desáté. Celkovým vítězem se stal německý mezinárodní mistr Sebastian 
Plischki s osmi body, druhý skončil mezinárodní mistr Štěpán Žilka 
s půlbodovou ztrátou na vítěze a třetí byl Viktor Novotný se šesti a půl 
body. Největší současná naděje českého šachu, teprve čtrnáctiletý Vojtěch 
Plát, skončil čtvrtý se šesti body. Z naší výpravy nejlépe dopadl Vojta 
Straka, který s pěti a půl body skončil na dobrém šestém místě. Ale ani 
ostatní „medvědi“ nedali svoje kůže zadarmo. Lukáš Boček uhrál proti 
silným soupeřům tři a půl bodu, Ondra Máslo získal tři body a Robert 
Máslo vybojoval dva body.
Závěrem bych chtěl říci, že tento turnaj byl pro všechny účastníky naší 
výpravy skvělým zážitkem a neméně kvalitní zkušeností, kterou všichni 
zúčastnění jistě potřebují.  Jana Straková

Lukáš Boček

Jaroslav 
Česánek
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Navštívil nás hejtman 

Středočeského kraje Petr Bendl
V rámci putování na kolech, lodích a koních navštívil coby člen 
cyklistického pelotonu Zvoli Petr Bendl. Připravili jsme pro jeho 
početný peloton cyklistické značení na horskou prémii - jet na horskou 
prémii z kopce od návsi se hned tak někomu nepoštěstí... Povídání 
u melounu (kombinace melounů s chlebíčky z minulých obcí bude na 
kole určitě zajímavé) na naší občerstvovací stanici bylo příjemné. Rudý 
peloton nás pak opustil směrem k dalším chlebíčkům do Okrouhla. 

- redakce - 

VE ZVOLI SE TAKÉ STALO...

Ve světě dětské fantazie 
– Bradavice ve Zvoli
Poslední srpnové pondělí se před 32 studenty a jejich rodiči otevřela 
Příčná ulice a přímo na ní se zjevilo nástupiště 7 a 3/4. Studenti se 
seřadili podle ročníků a nastoupili do spěšného vlaku do Bradavic, kde 
je čekalo pětidenní studium čar a kouzel… 
Celý týden byl plný her, napětí, dobrodružství, nových kamarádů 
a poznatků. A protože ne všechny potřebné věci se daly koupit v běžném 
světě, nezbylo, než si je vyrobit. V jednotlivých čtyřech kolejích vzniklo 
32 originálních kouzelnických hábitů, košťat a samozřejmě kouzelných 
hůlek. Nechybělo úvodní rozdělení v režii Moudrého klobouku, 
přesýpací hodiny plné bodů dle zásluh a turnaj ve famfrpálu.

Ještě ve vlaku do Bradavic bylo vidět trošku stýskání, v následujících 
hodinách a dnech však po něm nebylo ani památky. Kouzelníci 
a čarodějky se pod vedením učitelského sboru ponořili do dějin čar 
a kouzel, bylinkářství, plnili zkoušky NKÚ (náležité kouzelnické 
úrovně) a vstoupili i do zapovězeného lesa. V nočním šeru vyslovili 
svá nejtajnější přání tváří v tvář zrcadlu z Erisedu. Pak už se svými 
studijními průkazy zamířili domů na kouzelnické prázdniny. Školní 
rok v Bradavicích připravila Země – nezemě o.s.

Iva Pudichová

Bez kouzelných hůlek by to nešlo (foto Ondřej Neff)

Moudrý kolobouk rozděluje do kolejí (foto O. Neff)

Hejtman vjíždí v čele pelotonu do Zvole

 Létání na koštěti bylo velmi důležité (foto O. Neff)
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Chodníky se stávají skutečností 
Rok dětského hřiště
Začátek září byl před rokem ve znamení slavnostního otevření prvního 
dětského hřiště ve Zvoli. Od té doby jej v hojné míře navštěvují děti se 
svými rodiči a právě s nimi jsme si o hřišti povídali. Zde pár postřehů 
hlídajících maminek:
„Je dobře, že mám kam se synem zajít, vyhraje si tady dosytosti a já 
mám radost už jen z toho, že se může sám vyřádit.“
„Ráda si tady i popovídám s jinými maminkami. Když ještě hřiště 
nebylo chodila jsem jen do lesa nebo po ulicích.“
„Je to perfektní a cením si velmi toho, že se celou dobu hřišti vyhnul 
vandalismus. Snad to nezakřiknu.“
„Je škoda, že něco menšího není i na Šmoulově, na druhou stranu se 
mi malá cestou na hřiště a zpět i pěkně unaví a pak krásně spí.“
„Chybí snad jen pískoviště pro malé děti ale chápu, že by bylo hodně 
složité jej udržovat v čistotě před psy a kočkami.“
„Toto hřiště dost výrazně zalepilo mezeru pro jednu věkovou kategorii. 
A je skvělé, že tady nejsou žádné nebezpečné prvky, za celou dobu 
jsem tady neviděla ani odřené koleno.“

Pohled na spokojené maminky a zářící děti je krásný. A je jen dobře, 
že se na stavbě podílelo mnoho desítek Zvoláků. Možná právě proto 
se ke hřišti chováme jako ke svému vlastnímu majetku. Na hřišti je 
pak jedno, kterému dítěti teče nudle nebo které dítě má problém se 
třeba dostat na houpadlo. V naprosté většině případů pomůže nejbližší 
maminka. A tak by to mělo být nejen na dětském hřišti.

- redakce - 

Začala oprava staré zvoničky

Čerstvě usazené obrubníky

Na rekonstrukci chodníků usilovně pracovala velká skupina dělníků

Opravu zvoničky si vzali na starost zvolští hasiči. Příští rok na jaře bude 
zvonička důstojným připomenutím 100 let trvání hasičské sboru ve Zvoli.
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TROFEJE SOUČASNÉ I HISTORICKÉ
(pokračování ze str.1)

O trofejích už hodně 
zaprášených
Pokud projdete místnostmi na hřišti zdejšího Sokola, nemůžete 
minout „němé svědky“ dřívějších úspěchů našich předků. Trofeje, 
vázy, upomínkové předměty… Jsou začasto už zaprášené, neoznačené 
a neevidované, ale to jim nijak neubírá na úctě a krásných vzpomínkách. 
Jen letmo o těch hodně zaprášených.

Zima 1946/47:
 Zvolský hokej se přihlásil do soutěže amatérů Prahy a Středočeského 
kraje pořádané Prahou u příležitosti pořadatelství mistrovství světa 
Československou republikou. Ceny daroval pražský primátor JUDr. 
Václav Vacek. Vyhrál tu Slavoj Zbraslav (finále s SSC Říčany 4:3) 
a naši byli třetí! Snad nejvíc ceněný byl výsledek Zvole – Modřany 
9:0. Na „malém rybníku“ excelovali František a Jaroslav Škobisové, 
František a Václav Hůrkové, Josef Strnad, Emil Urban, Stanislav 
Smíšek, Miroslav Doležal a další, jistě k velké potěše všech svých 
příznivců. Za pozornost stojí fakt, že v organizačním direktoriátu 
jsme měli i své vlastní klubové zastoupení. Představoval ho pan 
Václav Hrachovec (určitě by dnes fandil obecně prospěšným aktivitám 
svých vnuků), v našem klubu první oficiální hokejový rozhodčí 
a časoměřič.

V trojboji, cvičení 
na nářadích, získal 
v roce 1929 mezi 54 
startujícími gymnasty 
první místo pro Sokol 
Zvole Václav Boháček. 
Trofej tehdy získaná 
má dnes celkem 
neslavnostní podobu.
Foto: 
archiv rodiny Boháčků.
Repra trofejí: 
Vladimír Brada

Rok 1929:
Vůbec nejstarší pohár ve vitríně. Otlučený a nevycíděný. Vyhrál ho na 
gymnastické okrskové soutěži v Chodově Václav Boháček (o dvě desítky 

let později působil na zdejším Národním výboru) – v trojboji (kruhy, kůň 
na šíř a přeskok) a dobře si vedli i další členové našeho Sokola. Ladislav 
Adámek (dříve majitel hotelu a restaurace u hřiště) na místě čtvrtém 
a Bohuslav Hřebík (děda Mirka Plechatého) na místě šestém.

Václav Hrachovec

Václav Boháček
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Měchenická soutěž vyplňovala 
tradičně letní, prázdninové období 
po čtyři desítky let. Mezi nejlepšími 
střelci turnaje jsou za všechny 
evidované ročníky jen dvě zvolská 
jména. Karel Pařízek je tím prvním 
(za rok 1947) a Jan Prchlík (1953) 
druhým. Ostatně, toho najdeme 
v sestavě ještě v roce 1966, kdy jsme 
vyhráli podruhé a naposledy. Na 
snímku z osobního archivu tehdejšího 
hráče Josefa Knotka jsou v řadě 
stojících odleva tato jména: Josef 
Blábol (hráč a funkcionář = syn 
a otec), Hrachovec, právě Prchlík, 
Brchel, Knotek, Boháček a předseda 
Hrubý. Dole rovněž zleva – Jan Malý 
z Ohrobce, Petr Jasanský, s putovní 
trofejí Jaroslav Malířský, Řezníček 
a Zápotocký. 
Foto archiv rodiny Hrachovců, 
Doležalů a Pařízků. 
Repra trofejí : Vladimír Brada

Sportovně cenný je artefakt ze zimní sezony hokejistů r.1946/47. 
Zvolský hokej tu podstoupil zápolení v úrovni dosud nepoznané. A právě 
toto mužstvo dokázalo porazit SK Modřany 9:0 ! K soutěži patřil 
i tento muž. Václav Hrachovec byl v našem klubu prvním oficiálním 
rozhodčím a časoměřičem. Při zmíněné pohárové soutěži byl členem 
jejího direktoriátu.
Foto archiv rodiny Hrachovců. Repra trofejí V. Brada

1947 a 1966:

Jirsákův memoriál v Měchenicích: Jen v těchto ročnících ho 
vyhrály naše barvy. Roky se spolek Vltavan staral o skutečně silné 
obsazení. Najdeme tu jména klubů z Jílového, Davle, Štěchovic, 
Hradištka, Hvozdnice, Vraného, Velké Chuchle, Zlíchova a vždycky 
z pořádajících Měchenic. Nejdříve tu v našich dresech vyhrála jména 
v pravdě „zakladatelská“ (Jiří Kauer, František Hůrka, Stanislav 
Smíšek, Jaroslav Škobis, Josef Blábol starší). A v tomto prvním případě 
byl nejlepším střelcem vyhlášen Karel Pařízek s pěti góly. Právě on to 

byl, kdo se stal historicky první posilou našich fotbalistů. K 1.1.1943 
přestoupil z vranského SK k nám a – představte si! – tehdejší poplatky 
spojené s přestupem uhradil za nás sám z vlastní kapsy… V roce 1966 

už hráli jiní. Páteř tvořili zkušení Honza Prchlík, Míla Řezníček, Jarda 
Malířský a Honza Malý z Ohrobce a ve spojení s nadaným mládím 
Petr Jasanský, Pepíkové Brchel a Boháček, Fanda Hrachovec, nakonec 
přehráli tradiční vítěze (hlavně Štěchovice a pořádající Měchenice) 
a už velice pěkné trofeje (putovní i trvalou) přivezli k nám. Putovní 
jsme po roce vrátili a tu trvalou máme. 

Vladimír Zápotocký

Karel Pařízek
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Léto a podzim v Zemi – nezemi
Letní prázdniny byly v Zemi – nezemi ve znamení her a dobrodružství. 
Na dvou týdenních výpravách s Petrem Panem do Země nezemě zažily 
děti ve věku 5 – 9 let setkání s vílou Dráteteničkou, indiány i pirátským 
kapitánem Hákem. Toho samozřejmě díky své odvaze a veselé mysli 
přemohly, když našly jeho ukrytý poklad s lehkými myšlenkami a jeho 
pirátskou vlajkou. 
Během týdenního jezdeckého soustředění se děti ve věku 8 – 15 let 
učily základním i pokročilejším jezdeckým dovednostem, a také péči 
a nauce o koně. 
Poslední prázdninový týden patřil Bradavicím ve Zvoli. 32 dětí ve věku 
5 – 11 let zde prožilo nejen čarodějnická dobrodružství, ale hlavně 
poznaly nové kamarády a navázaly nová přátelství (informace a foto 
o této akci naleznete na str.č. 8).

Nyní si vám dovolujeme v krátkosti představit 
a nabídnout vašim dětem a vám podzimní akce.

3.–5. 10. 2008 - Výprava za pokladem – herní víkend pro rodiče a děti 
v Poněšicích u Hluboké nad Vltavou
27. a 29. 10. 2008 – Podzimní prázdniny ve Zvoli - příměstský tábor 
se zážitkovou herní náplní a možná i výletem do Hrusic (po stopách 
kocourka Mikeše). Děti můžete přihlásit nezávisle na jednotlivé dny.
24.–29. 10. 2008 – Podzimní jezdecké soustředění v jezdecké stáji Filipa 
Minaříka ve Strážovicích u Neveklova
5.–7. 12. 2008 – Hrátky s čertem Lupínkem – mikulášský a herní víkend 
pro rodiče a děti v Poněšicích u Hluboké nad Vltavou.
Podrobné informace o podzimních akcích získáte na e-mailu: 
pudiska@volny.cz, na tel. č. 775 963 325
Krásné babí léto za Zemi – nezemi, o.s. Mgr. Iva Pudichová

Letošní prázdniny byly pro pět zvolských dětí více než zajímavé. Podařilo 
se jim totiž zúčastnit měsíčního soustředění v Číně - zemi, kde wushu je 
národní sport. Na vlastní oči mohly vidět olympijské město Peking, projít 
se po čínské zdi, poznat čínskou kulturu a zdokonalili se ve wushu. Nebyly 
pouze turisty, ale žily spolu s čínskými dětmi celé čtyři týdny v akademii na 
periferii malého nám neznámého města Hulu Dao v provincii Liaoning. 
Popisem školy by se dala zabrat celá stránka. Takže jen krátce - málokdo 
si umí představit, jak je život zde náročný. Přesto, že měly zdejší děti 
prázdniny, zůstávaly ve škole a pět hodin tréninku šest dní v týdnu 
v betonové vyhřáté tělocvičně jim nikdo neodpustil. Žít zde ty čtyři týdny 
byla pro kluky, zvyklé na komfort a pohodlí, hlavně veliká škola života. 
Umývat se chodili pod kohoutek studené vody, pod kterým i obden 
prali špinavé prádlo z tréninků. Jíst se museli naučit hůlkami rýži a to 
minimálně dvakrát denně. Strava byla úplně jiného rázu, než na co jsou 
doma zvyklí - žádné pečivo, žádné mléčné výrobky apod.. Neustále si 
uklízet, protože v místní vlhkosti, všechno zplesnivělo a to tak, že se to 
muselo ihned vyhodit. Ono i zvyknout si, že zde nemají záchody a všichni 
dohromady chodí do jednoho koryta, není pro každého snadné. Podle 
mého názoru toto vše těmto pěti chlapcům prospělo a naučilo je vážit si 
toho, co mají ve svém domově. 

V neděli, kdy byl odpočinkový den, jsme vyráželi na výlety. Hned prvním 
naším cílem byla právě Velká čínská zeď, kterou byli všichni nadšeni. 
Další neděli jsme se podívali místní rybářskou lodí na hornatý ostrov 
posetý taoistickými kláštery. Pak následovala cesta do jednoho z největších 
a nejhezčích čínských měst Tien Jin, kde kluci nakoupili ve staré čtvrti 
spoustu dárečků pro kamarády a rodiny. Zde si užili a odpočinuli od rýže, 
protože nám netrvalo dlouho a objevili jsme McDonald‘s a KFC. Tam po 
třech týdnech dali samo sebou přednost hamburgrům a hranolkám před 
všemi zeleninkami a zvířátky, které jedli doteď. V posledním týdnu jsme 
se jeli podívat do provinčního města na velikou soutěž ve wushu, kde kluci 
chytli novou motivaci a viděli skutečně to nejlepší, co mohli. 
Rád bych je tímto veřejně pochválil, protože všechny neduhy nesli statečně, 
nikdy jsme se nepohádali ani o ničem nepřeli a odvezli si spoustu hodnotných 
zážitků. Nakoupili jsme zde plno pomůcek pro celý zvolský oddíl, takže se 
všechny děti, věnující wushu, mají od září na co těšit. Doufám, že jim 20. 
září budete všichni držet palce na Mistrovství ČR 2008.

Za oddíl Wushu Zvole Tomáš Veselý
www.wushuzvole.blog.cz   

Zvolské děti za wushu až v Číně
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SK ZVOLE
Orienťácké léto

Hráči soupeřili na celkem deseti 
kuličkových hřištích

Oddíl orientačního běhu SK Zvole
zve do svých řad kluky a holky 

3. až 5. tříd.

Čas tréninků je ve středu od 17.00 do 18.30. 
V období podzimu a jara budou tréninky probíhat v okolních lesích, 

zimní příprava pak bude v klubovně pod školkou. 

Každou středu v září probíhá nábor nových členů. 
Přij�te si vyzkoušet trénink - možná se Vám bude líbit. Očekáváme 

Vás v 17.00 u klubovny pod školkou.
Navíc i dospěláci mohou vstoupit do oddílu orientačního běhu. 

Mohou tak udělat něco nejen pro svoji kondici, ale i pro své zdraví .

Kontakt a bližší informace na tel.:  603 858 303  či  
zvole@orienteering.cz nebo též na www.orienteering.cz/zvole

Za oddíl OB Tomáš Hájek

Celé léto proběhlo v duchu velkých závodů. Členové oddílu – děti 
i dospěláci –  se rozjeli na různé světové strany, aby získali závodní 
zkušenosti či reprezentovali oddíl. 
Směrem severozápadním - Rittersgrun - Boží Dar
Zvolský oddíl vypravil na mistrovství České republiky v Rogainingu do 
náročného terénu Krušných hor tři dvoučlenná družstva v kategorii 
šestihodinového závodu. Nejlepšího umístění – 4.místo v mužích 
- dosáhli Adam Hájek a Tomáš Kočí. Z důvodu zranění skončilo naše 
největší „želízko v ohni“ pro mužskou kategorii – Jan Tajovský a Radek 
Jonáš – na pátém místě. Náš jediný smíšený tým Soňa a Tomáš Hájkovi 
obsadil v mixech skvělé páté místo.
Směrem jihozápadním – Portugalsko
Malá výprava ze Zvole se vydala do slunného Portugalska na veteránské 
mistrovství světa v orientačním běhu. Netradiční terény v písečných 
dunách na mořském pobřeží důkladně prověřily orientační schopnosti 
závodníků. Jaromír Háněl vybojoval ve své finálové kategorii 25. místo 
na klasické trati a ve sprintu se dokonce může pyšnit 8. místem.
Směrem jižním – Česká Kanada
Krásného čtyř-etapového závodu v okouzlujících lesích se zúčastnili 
Eliška, Adam a Tomáš Hájkovi, Kačka a Honza Zimmerovi. Výborně 
si vedli zejména nejmladší zástupci oddílu. Eliška dosáhla celkově 
čtvrtého místa, Kačka sedmého, Honzík taky čtvrtého.
Směrem východním – Vidnava
Tradičního letního soustředění v Jeseníkách se tentokrát účastnili jen 
Adam a Eliška Hájkovi a zvolský oddíl rozhodně dobře reprezentovali. V celotáborovém hodnocení ve své kategorii zabodovala Eliška na 

celkovém třetím místě.
Směrem severovýchodním – Svatá Kateřina
Rodina Zimmerova podpořila své děti v účasti na pětietapovém závodě, 
kde v celkové klasifikaci se Kačka i Honzík ve svých kategoriích 
umístili na výborném čtvrtém místě.
Ještě jednou na východ – Vidnava – Silesia
Adam Hájek se jako jediný zúčastnil mezinárodního pětietapového 
závodu Silesia s více než tisíci závodníky. Navzdory nepřízni počasí si 
vedl velice pěkně a v nejpočetnější kategorii (H16) získal devatenácté 
místo.
Gratuluji všem orienťákům a přeji krásný a úspěšný podzim. 

Tomáš Hájek - trenér

Jaromír Háněl na trati veteránského mistroství světa v Portugalsku
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Školní rok 2007/2008 zakončila zvolská Dráčata 14-ti  
denním táborem v údolí říčky Dračice u Suchdola nad 
Lužnicí.Celotáborového klání na motivy starého Egypta se 
zúčastnilo 17 dětí ze Zvole a blízkého okolí.Za dobu trvání 
tábora jsme navštívili zámek Hluboká nad Vltavou, hrad 
Nové Hrady, klášter v Borovanech a Chlum u Třeboně, 
kde jsme viděli zámek i s křížovou cestou. Počasí se     až 
na několik málo propršených dnů víceméně vydařilo 
a prosluněné dny nám zpestřoval pobyt ve vodách 
pískovny Tušť.Všichni se snažili splnit poselství faraonů, 
ale to se mohlo podařit jen vyvoleným. Proto na konci 
tábora mohli jen ti nejlepší z nás vyslovit zaklínadlo 
a pomoci tak faraonovi Haremhebovi dostat se přes 
posvátnou řeku. Tímto nelehkým úkolem jsme ukončili 
nejen celotáborové klání, ale i báječných 14 dnů, plných 
dobrodružství a her.  Stanislav Sosna

Dráčata na táboře Rapšach 2008

Do historie se účastníci tábora ponořili 
i na hradech a zámcích

Návrat z dobrodružné výpravy

Mumie faraona Haremheba

O netradiční hry a souboje nebyla nouze

Pravidelný každodenní rituál

Večerní pohoda u společného ohně

K letnímu táboru patří samozřejmě i koupání
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Historie šachového oddílu ve Zvoli 
V roce 1978 se sešla parta lidí ze Zvole a okolí, kteří měli rádi šachy. 
1.2.1979 založili ve Zvoli šachový oddíl. Ten byl součástí TJ Sokol Zvole. 
Zakládajícími členy oddílu byli Václav Ebr, Bedřich Chaloupka, Jiří 
Křepinský, Zdeněk Rohan, Boris Veselý, František Zajíček a Vladimír 
Zápotocký. Následně se přidali Géza Zupka a Miroslav Kubíček.
Členové se scházeli pravidelně každý týden v klubovně Sokola Zvole. Od 
sezóny 1978/79 začali hrát okresní přebor družstev v okrese Praha-západ 
(memoriál ing. Jana Světlíka), ve kterém již v sezóně 1979/80 obsadili 
pěkné 4. místo. Zúčastňovali se i okresního přeboru jednotlivců, kde 
v sezóně 1978/79 obsadil Bedřich Chaloupka 2. místo a Jiří Křepinský 
7. místo ve skupině B. Největšího úspěchu v soutěžích jednotlivců dosáhl 
v sezóně 1984/85 Bedřich Chaloupka, který skončil na 4. místě ve skupině 
A přeboru okresu Praha-západ.
Oddíl se rozšířil o další šachisty. V roce 1980 přišel Jaroslav Černohlávek 
st., v roce 1981 Stanislav Doubek, Jiří Beutler a Zbyněk Prchal.
Družstvo hrálo pravidelně okresní přebor družstev okresu Praha - západ. 
Největšího úspěchu dosáhlo v sezóně 1983/84, kdy okresní přebor vyhrálo 
a postoupilo do krajského přeboru. Okresní přebor hrálo družstvo ze Zvole 
každý rok až do sezóny 1991/92, kdy okresní přebor zanikl.
Šachová základna se rozrůstala o další členy. V roce 1984 přibyli 
Stanislav Nedvěd, Milan Nedvěd, Vladimír Kunc, v roce 1986 Petr 
Bártko, Pavel Bártko, Ondřej Jasanský, Jaroslav Černohlávek ml., 
v roce 1987 Jan Kratina, v roce 1988 Bedřich Chaloupka ml., Pavel 
Žižkovský, Jindřich Žižkovský, Jakub Vonka, Jiří Vonka, Jiří Skyva 
a v roce 1990 Josef Máša.
Od roku 1978 vedl Bedřich Chaloupka st. kroužek mladých šachistů 
při ZŠ ve Zvoli. Někteří z nich se stali i členy šachového oddílu. 
Zúčastňovali se celoročních žákovských soutěží jednotlivců okresu Praha 
západ - jmenovitě Pavel Smolík, Jiří Ovčáček, Zdeněk Trnka, Jaroslav 
Exner. V dalších ročnících pokračovali i šachisté: Marek Braidl, Ota 
Braidl, Petr Bártko, Pavel Bártko, Koudela, Ondřej Jasanský, Bedřich 
Chaloupka ml., Luboš Hrachovec, Robert Trefil, Jiří Skyva. Jiří Skyva 
v ročníku 1988/89 velkou cenu okresu Praha-západ (série 4 turnajů) 
celkově vyhrál a stal se přeborníkem okresu v žákovské kategorii. Mnoho 
dalších mladých šachistů chodilo do školního šachového kroužku, ale 
nezúčastňovali se soutěží, a proto nejsou jmenováni.

Oddíl několikrát pořádal jeden z turnajů celoroční žákovské ligy 
- Velké ceny okresu Praha-západ. Měl svého zástupce ve výkonném 

výboru okresního šachového 
svazu, 3 rozhodčí a 1 trenéra. 
Spolupracoval s TJ Sokolem 
Zvole na brigádách při údržbě 
a rozšiřování areálu Sokola. 
Jeho členové se zúčastňovali 
i brigád pořádaných obcí.
Od konce 80. let trvale klesal 
počet členů oddílu. Od sezóny 
1991/92 zanikl krajský přebor 
družstev i okresní přebor žáků. 
Členové oddílu se scházeli na 
oddílových trénincích až do 
roku 1996. V tomto roce oddíl 
zanikl.
O osm let později na něj navázal 
nový oddíl ŠK Medvědi Zvole, 
který vznikl hlavně díky Jirkovi 
Sladovníkovi. Z členů bývalého 
šachového oddílu do něj 
vstoupili Bedřich Chaloupka 
a následně i Bedřich Chaloupka 
ml.

Jana StrakováZvolské rybníky očima Ondřeje Neffa
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zakázková výroba zahradních a bytových doplňků

- pergoly, ploty, dělící stěny
- mříže, obložení, plata, můstky
- zahradní nábytek - stoly, židle, lavice, houpačky
- dřevěné udírny, přístřešky na grilování vč. krytiny, garážová stání
- dětská pískoviště a lezecí stěny
- různé typy a velikosti truhlíků na konifery, balkonové květiny
- pařeniště, kompostery, zateplené psí boudy
- policové sestavy do špižíren, vinotéky, úložné podhledy

Na každou zakázku zhotovím nákres s podrobnou předkalkulací.
V dohodnuté ceně je zahrnuta montáž a doprava.
Všechny výrobky jsou opatřeny kvalitní povrchovou úpravou 
( výběr odstínu ze vzorníku).

Miroslav Veselý, Na Výsluní 250, 252 45 Zvole u Prahy
tel.: 607 713 781, fax 257 76 12 12, mail vv.vesely @ iol.cz

Miroslav 
Plechatý
truhlářské práce 

vestavěné skříně, ploty, 
pergoly, 

schodiště a obklady
Na Výsluní 60, Zvole

Tel: 732 110 852, 
257 760 924

OTEVÍRACÍ DOBA:  PO - PÁ   7.00 - 16.00    

Půjčujeme stavební míchačky 140 L /220 V
l f

Kreisa s.r.o.,  J.  Štulíka 4 (  vedle restaurace U r ybníčku)
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